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کوتاه

مجری طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان:
هیچ محدودیتی در خرید نان 

وجود ندارد

مجری طرح هوشمندسازی یارانه آرد و  نان اقدام 
برخی نانوایی ها مبنی بر ممنوعیت خرید بیش از 
۴ نان با یک کارت بانکی را تخلف برخی در صنف 

نانوایی اعلام کرد.
در روزهای اخیر برخی نانوایی ها مدعی شده اند که 
بر اساس ابلاغیه اتحادیه نانوایان خرید نان بیش 
برای شهروندان  بانکی  کارت  یک  با  عدد  چهار  از 
ممنوع است و باید از دو کارت بانکی استفاده کنند.
طرح  مجری  جلال«  »محمد  زمینه،  همین  در 
هوشمندسازی یارانه آرد و  نان در وزارت اقتصاد با 
تأکید بر اینکه هیچ محدودیتی در تعداد خرید نان 
وجود ندارد، گفت: روال خرید نان به صورت قبل 
بوده و این موضوع، تخلف برخی در صنف نانوایی 
است.در همین زمینه رئیس اتحادیه نانوایان سنتی 
تهران اقدام برخی نانوایی ها در درج اطلاعیه مبنی 
بر محدودیت خرید بیشتر از ۴ عدد نان را تخلف 
اعلام کرد.»فاطمه نظری« رئیس اتحادیه نانوایان 
سنتی تهران با بیان اینکه هیچ محدودیتی برای 
گفت:  ندارد،  وجود  سنتی  نان  انواع  خرید  تعداد 
فروش  محدودیت  درباره  ابلاغیه ای  یا  اطلاعیه 
بیشتر از ۴ عدد نان با یک کارت بانکی نداشته ایم 

و ابلاغیه ای نیز از دولت دریافت نکرده ایم.
وی ضمن تکذیب این موضوع اظهار داشت: هیچ 
محدودیتی برای خرید انواع نان سنتی وجود ندارد 
توسط  هم  و  ما  اتحادیه  توسط  موضوع  این  و 

اتحادیه همکار نان سنتی تکذیب می شود.

 ماجرای ارسال پیامک
 برای متقاضیان شیرخشک

سخنگوی سازمان غذا و دارو از راه اندازی سیستم 
پیامکی شیرخشک جهت جلوگیری از سوء  استفاده  
احتمالی از کد ملی نوزاد و یا دریافت هزینه بیشتر، 
خبر داد و گفت: پیامک های شیرخشک به منظور 
برای  باقیمانده،  سهمیه  میزان  از  اطلاع رسانی 

سرپرست نوزاد ارسال می شود.
پیامک های  گفت:  اسماعیلی«  »سجاد  دکتر 
شیرخشک برای متقاضیان شیرخشک های معمولی 
سهمیه  میزان  از  آنها  به  اطلاع رسانی  منظور  به 
دریافت  از  جلوگیری  همچنین  و  باقیمانده شان 
هزینه بیشتر بابت قیمت شیرخشک ارسال می شود.
نوزاد ۱۰ قوطی  به کد ملی هر  افزود: ماهانه  وی 
به  نیز  یارانه ای و ۱۰ قوطی  به صورت  شیرخشک 
راه اندازی  با  و  می شود  ارائه  غیریارانه ای  صورت 
میزان  از  می توانند  متقاضیان  پیامکی  سیستم 
سهمیه باقیمانده خود بعد از هر خرید مطلع شوند.
نوزاد  ملی  کد  ثبت  و  ورود  به محض  گفت:  وی 
در سامانه، سیستم ارسال پیامک برای سرپرست 
دارو  و  غذا  سازمان  می شود.سخنگوی  فعال  نیز 
همچنین تأکید کرد: در حال حاضر هیچ مشکلی 
در خصوص تأمین شیرخشک های معمولی)رگولار( 
وجود ندارد و بازار به تعادل عرضه و تقاضا رسیده 
ساماندهی  طرح  اجرای  با  گفت:  است.اسماعیلی 
این  ارزی  سیاست های  اصلاح  شیرخشک، ضمن 
حوزه و حمایت از تولیدکنندگان این حوزه، هیچ 
برای مصرف کننده  این فرآورده  تغییر قیمتی در 
کدملی  ارائه  با  و  است  نگرفته  صورت  واقعی 
کودکان زیر دوسال شیرخشک بدون تغییر قیمت 

در دسترس است.

سارا نصرتی

شکست تحصیلی در ایران ریشه در نظام آموزش و پرورش گذشته دارد؟

نارسایی های نظام جدید آموزشی و افت تحصیلی دانش آموزان
نهاد تعلیم و تربیت در 
کشورهای جهان سوم 
از یک سو دستخوش بحران های مختلف است و از 
است.  دیگری  بحران های  آفریننده  خود  دیگر  سوی 
مشکل از آنجا برخاسته است که این نهاد نه اهداف 
نهادهای  دیگر  به  نه  و  می کند  دنبال  را  مشخصی 
افراد  دانش  رو  این  از  است؛  هماهنگ  اجتماعی 

تحصیل کرده با نیازهای جامعه تناسب ندارد.
 علت اصلی توسعه نیافتگی این بخش از جهان نیز 
ضعف نظام آموزشی است، زیرا این کشورها یا فاقد 
تکنولوژی یا معلول فقدان نیروهای انسانی متخصص 
و ماهر است و این امر به نوبه خود از ضعف نظام 

آموزشی آنان نشأت گرفته است. 
از  بسیاری  فکر  که  مهمی  مسائل  از  یکی  امروزه 
تربیت  و  تعلیم  نظام  دست اندرکاران  و  مسئولین 
مسائل  است،  کرده  مشغول  خود  به  را  ما  کشور 
ناشی از نارسایی های نظام جدید می باشد که منجر 
به افت تحصیلی دانش آموزان شده و خود به عنوان 
یک مسئله اساسی مطرح می باشد.یافته های آماری 
افت  که  است  آن  دهنده  نشان  کشور  مدارس  از 
زودرس  تحصیل  ترک  مردودی،  به صورت  تحصیلی 
مالی  منابع  از  زیادی  مقادیر  آن  دیگر  اشکال  یا  و 
ملی و استعدادهای انسانی جامعه را تلف می کند. 
هرگاه از افت تحصیلی سخن به میان می آید، بیشتر 
مردم درصد دانش آموزان مردودی و یا ترک تحصیل 
کنندگان از مدارس را یادآوری می کنند، در حالی که 
مردودی ها و ترک تحصیل کنندگان یک دوره آموزشی 
افت  از  بخشی  دوره،  آن  دانش آموزان  به کل  نسبت 
اما  می شود.  محسوب  آموزشی  دوره  یک  تحصیلی 
افت تحصیلی تنها به این درصدها حدود نمی شود، 
بلکه در حوزه مسائل آموزشی مفهوم گسترده تری را 
به دنبال دارد. افت تحصیلی دارای دو جنبه کمی و 
کیفی است. افت تحصیلی کمی عبارت است از درصد 
مردود  سبب  به  که  آموزشی  دوره  یک  دانش آموزان 
شدن و یا ترک تحصیل نتوانسته اند آن دوره تحصیلی 
را با موفقیت به پایان برسانند. در مفهوم افت تحصیلی 
کیفی نیز به نارسایی در دستیابی به هدف های تعیین 
شده آموزشی و یا عدم تحقق بخشی از این هدف ها 
مهارت  و  دانش  بین  تفاوت  لذا  است؛  شده  اشاره 
فارغ التحصیلان یک دوره آموزشی و هدف های تعیین 
شده برای این دوره را با افت تحصیلی کیفی نشان 
می دهند. افت تحصیلی می تواند به عوامل متعددی 
آموزشی:  از: سیستم  عبارت اند  که  داده شود  نسبت 
عملکرد سیستم آموزشی ممکن است در برخی جوانب 
مناهج  در  ضعف  نقاط  شامل  این  باشد.  ناکارآمد 
عدم  است.  ارزشیابی  و  آموزش  روش های  درسی، 

تطبیق مناسب با نیازهای جامعه و بازار کار، نقص در 
آموزش مهارت های عملی و کاربردی، حفظ روش های 
سنتی تدریس و کمبود نوآوری در روش های آموزشی 

می تواند از عوامل مؤثر در افت تحصیلی باشد. 
زیرساخت ها و منابع: کمبود منابع مالی، تجهیزات، 
آموزشی  زیرساخت های  و  آزمایشگاه ها  کتاب ها، 
مناسب می تواند تأثیر منفی بر روی کیفیت آموزش 
معلمان  کمبود  همچنین،  باشد.  داشته  یادگیری  و 
و نیروی انسانی متخصص و کیفی نیز می تواند به 

کاهش کیفیت آموزش و افت تحصیلی منجر شود. 
و  اجتماعی  عوامل  فرهنگی:  و  اجتماعی  عوامل 
فرهنگی می توانند نقش مهمی در افت تحصیلی ایفا 
رقابت  بالا،  عملکرد  برای  اجتماعی  فشارهای  کنند. 
شدید، نگرانی ها و مسائل روانی، عدم حمایت خانواده 
می توانند  تحصیلات  به  جامعه  ارزش گذاری  عدم  و 
دلایلی باشند که دانش آموزان را از تحصیل منزوی و 
متوجه کاهش عملکرد خود کنند. عوامل اقتصادی: 
شرایط اقتصادی نامساعد و فقر می توانند به کاهش 
اساسی  نیازهای  تأمین  و  آموزش  به  دسترسی 
دانش آموزان منجر شوند. نیاز به کار کردن در سنین 
پایین، کمبود منابع مالی برای پرداخت شهریه، خرید 
کتاب ها و تجهیزات آموزشی می تواند به عدم تمرکز و 

عدم توانمندی در تحصیلات منجر شود.
مانند  روان شناختی  مسائل  روان شناختی:  عوامل 
روانی  مشکلات  و  افسردگی  اضطراب،  استرس، 
تحت  را  تحصیلی  عملکرد  و  تمرکز  می توانند  دیگر 
شوند.  منجر  تحصیلی  افت  به  و  دهند  قرار  تاثیر 
همچنین تعطیلی مدارس در دوران همه گیری کرونا 

و  بزرگ  شهرهای  در  هوا  آلودگی   اثر  در  تعطیلی  یا 
روی آوردن به آموزش های مجازی تأثیرات منفی بر 
آموزش و یادگیری دانش آموزان داشته که پایه علمی 
دانش آموزان را ضعیف کرده و همچنین از بنیه علمی 

خوبی برخوردار نیستند.
که  است  جانبه ای  چند  معضل  تحصیلی  افت   
چند  نیز  آن  از  پیشگیری  و  جلوگیری  شیوه های 
جانبه و نیازمند همکاری و آگاهی مستمر والدین، 
مربیان و دانش آموزان از یک سو و برنامه ریزی های 
پرورش  و  آموزش  کوتاه مدت مسؤلان  و  دراز مدت 
اینجا مورد اشاره واقع  از سوی دیگر است. آنچه در 
شد تنها تعدادی از علل افت تحصیلی و شیوه های 
اساسی و عمده مقابله با آن بود و والدین و معلمان 
می توانند از روش های دیگر نظیر پاداش های مالی و 
غیرمالی، سفرهای علمی و… استفاده کرده، با ایجاد 
انگیزه در کودک و مهم تر از همه دانش آموزان سال 
او  آموزشی  افت  از  تحصیل،  ادامه  برای  بالاتر  های 

جلوگیری نمایند.
کشور  در  تحصیلی  شکست  و  افت  پایانی؛  سخن 
و  دارد  گذشته  پرورش  و  آموزش  نظام  در  ریشه  ما 
این حقیقت  اما  نیست،  نظام کنونی  فقط محصول 
نمی تواند مسئولان آموزشی نسل انقلاب اسلامی را 
تبرئه کند. البته در سال های پس از انقلاب تلاش های 
مخلصانه فراوانی برای تحول بنیادین نظام آموزش و 
پرورش و یافتن روشی شایسته انقلاب اسلامی انجام 
گرفته و نتایجی نیز داشته است، ولی باید اعتراف کرد 
که در این باره نه تنها توفیقی نیافته ایم بلکه افت 

تحصیلی بیشتری نیز داشته ایم.

وزیر اقتصاد گفت: شرکت چای دبش بابت ارزی 
را  پولش  بود،  کرده  دریافت  واردات  برای  که 

پرداخته و اموال مردم جایی نرفته است.
به گزارش دنیای هوادار؛ »سیداحسان خاندوزی« 

ایران  جبهه  اعضای  حضور  با  نشستی  در 
اسلامی درباره موضوع فساد چای دبش 
افتاده  اتفاق  فساد  حتما  کرد:  اظهار 
مسئله  این  لاپوشانی  دنبال  کسی  و 

از  اطلاع  محض  به  نیست. 
وقوع فساد در بخش مربوطه 
برخــــورد صورت  و  واکنش 

گـــــرفته است. پرونده به 
قوه قضاییه ارجاع شده و 

ان شاءالله قوه قضاییه رأی محکم و قطعی صادر 
خواهد کرد.وزیر اقتصاد تصریح کرد: مهم برای 
مردم این است که کسی نمی گوید آقای فلانی 
خط قرمز ما است با او برخورد نکنید. جامعه 
نیست  بنا  بار  این  و مجلس  دولت  بداند 
کنند،  پنهان  فرش ها  زیر  را  خاکروبه ها 
را سرپوش  فسادها  نیست جلوی  قرار 
بگذارند و بنا نیست عده ای در حاشیه 
با  باشند.خاندوزی  داشته  قرار  امن 
مهم  مردم  برای  اینکه  بیان 
است که آیا این فسادها در 
آینده ادامه خواهد داشت؟ 
شرکت  افــــــزود: 

چای  واردات  برای  که  ارزی  بابت  دبش  چای 
دریافت کرده بود، پولش را پرداخته و اموال مردم 
به جایی نرفته است. به بانک مرکزی پول داده، 
ارز دریافت کرده و قرار بوده با آن کالا و تجهیزات 
وارد کند که نصف آن را وارد کرده و نصف دیگر 
را وارد نکرده است. پولی از کشور خارج نکرده، 
ساختمان ها و ماشین آلات مربوط به آن نیز در 
اختیار قوه قضاییه است. اما برای جلوگیری از 
همین حد از تخلف هم که رخ داد از فروردین 
قرار شد هر شرکتی  ایجاد سامانه ای  با  امسال 
می خواهد تخصیص ارز بگیرد، در سامانه ثبت 
شود تا معلوم شود سال گذشته و دو سال قبل 

چقدر دریافت کرده است.

وزیر اقتصاد:

چای دبش پول ارز گرفته شــده را پرداخت کرد
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داستان جلد

جامعه
طالقان در  گراز  شکارچی  یک  دستگیری 

»محسن فلاح نژاد« رئیس اداره حفاظت محیط زیست طالقان از دستگیری یک شکارچی غیرمجاز خبر داد و گفت: محیط بانان طی گشت زنی 
در منطقه و حسب اخبار واصله مبنی بر حضور شکارچی در منطقه موفق به دستگیری یک نفر متخلف شکار غیر مجاز گراز گردیدند. از 
شماره 1475 -چهارشنبه 20 دی 1402متخلف یک قبضه اسلحه گلوله زنی و لاشه گراز کشف و ضبط شد. پرونده شکارچی متخلف جهت رسیدگی به مراجع قضایی ارسال شد.

کمی  والیبال  ملی  تیم  سرمربی  انتخاب  پروسه 
طولانی شده اما کارشناسانی که منطقی فکر می کنند 
بر این باورند عجله و شتاب مشکلی را حل نمی کند 
یک  در  فدراسیون  که  است  همانی  درست  روند  و 
کارشناسی  با نشست های متعدد  و  فضای منطقی 
یک  انتخاب  و  ملی  تصمیم  یک  به  رسیدن  دنبال 

مربی جامع و کامل است.
علیرضا نادی کاپیتان اسبق تیم ملی در این باره می 
گوید: در جلسه مشورتی فدراسیون ۹۹ درصد اعضا 
نتیجه رسیدند که مربی درجه یک خارجی  این  به 
انتخاب شود و کمیته فنی هم برای انتخاب سرمربی 
تشکیل شد تا به نتیجه برسند، اما مثل اینکه انصراف 
لحظات  چون  دارد  حق  فدراسیون  نظرم  به  دادند. 
حساسی داریم و باید انتخاب خوبی انجام شود. لیگ 
فروردین تمام می شود و زمان داریم، باید تا آن موقع 

به نتیجه برسیم.
او در ادامه افزود: گزینه هایی که مطرح شدند، جدی 
این  بود.  آنها صحبت کرده  با  آقای مرادی  و  بودند 
مربیان هم شرایط خود را گفته بودند و تمایل هم 
داشتند اما به دو نفرشان پیشنهادهای دیگری شده 
تا  می کنند  بررسی  را  خود  شرایط  نتیجه  در  است. 
بهترین انتخاب را داشته باشند. گزینه های دیگری 

هم هستند که مشتاق حضور در ایران باشند.
روند  شدن  طولانی  که  سؤال  این  به  پاسخ  در  او 
انتخاب سرمربی تیم ملی باعث نشد که این مربیان 
به سمت سایر پیشنهادهای خود بروند، گفت: شرایط 
لیگ  بازی  از ۱۲  باید  نیست چون  عادی  تیم ملی 
جهانی حداقل در ۸-۹ مسابقه برنده شویم و تیم های 
برویم؛  المپیک  به  تا  ببازند  را  بازی  دیگر هم چند 
بنابراین باید به المپیک های بعدی فکر کنیم. این 
امر مربیانی مثل ولاسکو، گاییچ و پارک می خواهد 
که سازندگی انجام بدهند. به همین دلیل است که 
فدراسیون در انتخاب سرمربی وسواس دارد چون باید 
کسی را انتخاب کند که در عرض یک ماه تیم را به 
لیگ جهانی ببرد و هم اینکه سازندگی کند و تیم 

ملی را به شرایط قبل برگرداند.
است  مباحثی  از  چکیده ای  نادی  علیرضا  سخنان 
دارند  تمرکز  آن  روی  فنی  و کمیته  کارشناسان  که 
که  مرادی هم  اینکه وحید  است  آنچه مسلم  ولی 
یک مدیر سرد و گرم چشیده به خصوص در روابط 
دیپلماسی ورزشی است و منتظر جمع بندی نهایی 

بزرگان والیبال و کمیته فنی است؛ ضمن اینکه باب 
مذاکره با چند مربی مورد تأیید کمیته فنی را باز نگه 

داشته است.
در باره مربیگری سعید معروف شخصا به عنوان یک 
روزنامه نگار معتقدم سعید معروف را نباید به این 
راحتی بسوزانیم چون از لحظه ای که حکم وی بخورد 
فضای سنگینی از سوی رسانه ها و افکار عمومی به 
وجود می آید و انتظارات را آنقدر بالا می برند که توقع 
حضور در المپیک  را با معروف، قطعی می خواهند 

اذعان  لیگ جهانی. خب، همه  در  موفقیت  البته  و 
معجزه  یک  حد  در  المپیک  به  رسیدن  که  داریم 
است اما ناشدنی نیست و چون مسئولیت سنگین 
فشارها  ببازیم ،  اول  بازی  دو  در  است  کافی  است، 
روی سعید معروف وحشتناک خواهد شد و همان ها 
که الان معروف را پیشنهاد می کنند اولین منتقدان 

خواهند شد.  
دایی  علی  شرایط  مثل  معروف  حاضر  حال  شرایط 
با  را  دایی  که  است  در مقدماتی جام جهانی ۲۰۱۰ 
یک شکست مقابل عربستان سوخت دادیم و دیگر 
علی دایی دور و اطراف تیم ملی پیدایش نشد هر 
خیلی ها  را  او  قطر  جهانی  جام  همین  برای  چند 
پیشنهاد کردند ولی نپذیرفت! در حالیکه دایی هم 
مثل معروف با مربیان بزرگ دنیا کار کرده بود ولی 
تا  زمین  مربی موفق شدن  با  بودن   بازیکن خوب 

آسمان فاصله هست.
بنابراین  فدراسیون راه درستی در پیش گرفته و حدس 
ما این است که در نهایت ترکیب سرمربی خارجی - 

معروف بهترین حالت برای والیبال ما خواهد بود.

روزنه

توضیح سازمان محیط زیست 
درباره مالچ پاشی در بستر 

دریاچه ارومیه
در پی انتشار ویدئویی از گزارش صدا و سیمای مرکز 
آذربایجان شرقی درباره انجام یک طرح تحقیقاتی در 
کاربران  واکنش  و  در فضای مجازی  ارومیه  دریاچه 
به آن، روابط عمومی سازمان حفاظت محیط زیست 
اعلام کرد: طرح مالچ پاشی با هدف تثبیت شن های 
روان به صورت آزمایشی و تنها در ۶۰ متر مربع از بستر 
دریاچه که فاقد پوشش گیاهی است، انجام می شود.

عمومی  روابط  از  نقل  به  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
با  مالچ پاشی  طرح  زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
و  آزمایشی  به صورت  روان  شن های  تثبیت  هدف 
تنها در ۶۰ متر مربع از بستر دریاچه که فاقد پوشش 
و  صدا  گزارش  در  و  می شود  انجام  است،  گیاهی 
خاکپوش های  یا  مالچ  که  می شود  اشاره  نیز  سیما 
به  آسیبی  دارد و هیچ  قابلیت تجزیه  استفاده شده 
اکوسیستم دریاچه وارد نمی کند.بر اساس این گزارش 
تلاش ها برای احیای دریاچه ارومیه در دولت سیزدهم 
ادامه دارد و برگزاری منظم ستاد احیا، اتمام بخش 
سخت افزاری احیای دریاچه تا پایان سال، بهره برداری 
از تونل انتقال آب زاب، اصلاح الگوی کشت و حذف 
کشاورزی،  اراضی  توسعه  توقف  آب بر،  محصولات 
ممانعت از احداث سدهای در حال بهره برداری یا در 

حال مطالعه از جمله اقدامات انجام شده است.

عضو کمیسیون عمران مجلس
لزوم همکاری بانک ها با دولت 

برای تسهیل در روند خروج 
خودروهای فرسوده

اسلامی  شورای  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو   
حمایت دولت از مالکان خودروهای فرسوده را عامل 
محیط  حفظ  و  هوا  آلودگی  کاهش  برای  مهمی 
با دولت  بانک ها  لزوم همکاری  بر  و  دانست  زیست 
فرسوده  خودروهای  خروج  روند  در  تسهیل  برای 
خروج  روند  درخصوص  محرم زاده«  کرد.»احمد  تاکید 
بیشتر  اینکه  به  توجه  با  گفت:  فرسوده  خودروهای 
کافی  مالی  تمکن  از  فرسوده  خودروهای  مالکان 
برخوردار نیستند، دولت برای تشویق این افراد جهت 
تسهیل روند خروج خودروهای فرسوده، باید تسهیلات 
نظر  در  فرسوده  خودروهای  مالکان  برای  را  بهره  کم 
بگیرد.عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه نوسازی و اسقاط خودروهای فرسوده به 
نفع جامعه است، اظهار کرد: هزینه کردن دولت برای 
برای  فرسوده یک سرمایه گذاری  نوسازی خودروهای 
رشد تمکن مالی مردم و خدمت رسانی بهتر در جامعه 
آلودگی  جمله  از  مهمی  و همچنین مشکلات  است 
هوا نیز کاهش خواهد یافت.عضو مجمع نمایندگان 
استان آذربایجان شرقی در رابطه با اقدامات دولت برای 
خروج خودروهای فرسوده بیان کرد: دولت پیشنهاداتی 
اما  کرده  ارائه  فرسوده  خودروهای  خروج  درخصوص 
هنوز به طور کامل اعمال نشده  است. برای تسهیل در 
روند خروج خودروهای فرسوده، نهادهای دیگر از جمله 
بانک ها، باید با دولت همکاری لازم را داشته باشند تا 

تصمیمات اخذ شده به درستی اجرا شود.

 احتمال یخبندان شبانه 
در استان تهران

به  اشاره  با  تهران  استان  بحران  مدیریت  مدیرکل 
پیش بینی هواشناسی از صدور هشدار فعالیت سامانه 
تا  داد و گفت:  استان خبر  در  بارشی و کاهش دما 
جمعه ۲۲ دی ماه احتمال یخبندان وجود دارد.حامد 
یزدی مهر  با بیان اینکه از سوی سازمان هواشناسی 
کاهش چهار تا هشت درجه ای دمای هوا صادر شده، 
نسبت به احتمال یخ زدگی لوله و کنتورهای آب نیز 
پیشگیرانه  اقدامات  انجام  کرد:  عنوان  و  داد  هشدار 
این  به  احتمالی  آسیب های  از  جلوگیری  برای 

تأسیسات ضروری است.

حکایت معروف و دایی؛ 

سعید معروف را نسوزانیم 

رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع هوا با تأکید بر 
اینکه تأثیرگذاری بارورسازی ابرها تنها برای وسعت های کوچک و در یک بازه 
زمانی مشخص تأیید شده است، اظهار کرد: بارورسازی ابرها برای کشوری وسیع 

همچون ایران اجرایی و عملی نیست.
به گزارش دنیای هوادار؛ طی روز جاری اخباری مبنی بر بارورسازی ابرها توسط 
سازمان هواشناسی منتشر شده این در حالیست که به گفته رئیس مرکز ملی 
پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع هوا متولی این امر وزارت نیرو است 
و سازمان هواشناسی کشور در آن نقشی ندارد. همچنین تأثیر بارورسازی ابرها 
بر بارندگی های کشور و در سطح گسترده و پهنه وسیع هنوز توسط نهادهای 

بین المللی تأیید نشده است.

»صادق ضیاییان« در گفت و گو با ایسنا درباره میزان تأثیرگذاری بارورسازی ابرها 
بر میزان بارندگی ها اظهار کرد: بارورسازی در بازه زمانی و مکانی محدود اثرگذار 
است. برای مثال، در رویدادی نظیر المپیک یا یک موقعیت مکانی نظیر پشت 

سدها و دریاچه ها و... سابقه عملی دارد.
وی با تأکید بر اینکه بارورسازی ابرها یک طرح تحقیقی است که در بسیاری از 
نقاط جهان اجرا می شود، گفت: نهادهای بین المللی معتبر اثرگذاری باروسازی 
ابر در بلندمدت و موقعیت مکانی به وسعت پهنه کشورها را تأیید نمی کنند و 
اظهارات در این رابطه بیش از آنکه علمی باشد، »گمانه زنی عامیانه« است و 
نمی توان قاطعانه گفت که این کار در مقیاس بزرگ و بر بارندگی های یک کشور 
می تواند تاثیرگذار باشد. در واقع این مسئله برای کشور پهناوری همچون ایران 

اصلا اجرایی و عملی نیست.
رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع هوا تأکید کرد: 
تحقیقات در زمینه باروسازی مسئله جدیدی نیست و سابقه آن به سال ۱۳۳۰ باز 
می گردد و محققان ایرانی در دستگاه های دولتی و پژوهشی نظیر وزارت نیرو نیز 

در این بازه زمانی روی این مسئله متمرکز بوده اند.
ضیاییان در پایان در پاسخ به این سؤال که آیا وزارت نیرو برای اجرای این طرح 
با سازمان هواشناسی مشورت کرده است یا نه؟ گفت: بر اساس مصوبه هیئت 
دولت در اواخر دوره ریاست جمهوری آقای روحانی باید سازمان هواشناسی بر 
اجرای طرح بارورسازی ابرها نظارت داشته باشد و مجوز این کار را صادر کند، اما 
این مصوبه چندان عمر زیادی نداشت و پس از یک سال ابطال شد و سازمانی 

ذیل وزارت نیرو به وجود آمد که متولی اجرای طرح بارورسازی ابرها شد.

رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع هوا تشریح کرد

است؟ عملی  و  اجرایی  ایران  در  ابرها  است؟بارورسازی  عملی  و  اجرایی  ایران  در  ابرها  بارورسازی 

شرایط حال حاضر معروف مثل شرایط علی 
دایی در مقدماتی جام جهانی ۲۰۱۰ است 

که دایی را با یک شکست مقابل عربستان 
سوخت دادیم و دیگر علی دایی دور و اطراف 

تیم ملی پیدایش نشد هر چند برای همین 
جام جهانی قطر او را خیلی ها پیشنهاد کردند 

ولی نپذیرفت!

سیدفرشاد فیض آبادی 



روزنامه

البــرز44
می شود جبران  خانگی  فاضلاب  تصفیه  در  ج  کر عقب ماندگی 

»لیلا حیاتی« رئیس قسمت بهره برداری از تصفیه خانه های فاضلاب البرز با بیان اینکه مدول دوم تصفیه خانه فاضلاب کرج به 
زودی افتتاح خواهد شد، گفت: با افتتاح این پروژه حدود ۳۵ درصد فاضلاب خانگی استان تصفیه خواهد شد و تصفیه خانه 
کرج در مجموع ۱۲۰ هزار انشعاب و جمعیتی بالغ بر ۵۶۰ هزار نفر و ۳۵ درصد فاضلاب استان را تحت پوشش قرار خواهد داد. شماره 1475 -چهارشنبه 20 دی 1402
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رتبه برتر البرز در زمینه جذب 
سپرده قرض ماندگار کمیته امداد 

امام خمینی
قرض الحسنه  وام  تومان  میلیون   ۸۰۰ و  میلیارد   ۶  
با مشارکت و سپرده گذاری  البرز  استان  بلندمدت در 
خیرین و هم افزایی کمیته امداد امام خمینی )ره( به 
نیازمندان پرداخت شد. »رضا البرزی« مدیرکل کمیته 
امداد البرز با اشاره به اینکه کمیته امداد استان البرز در 
همایش سراسری مدیران صندوق قرض الحسنه امداد 
ولایت کشور در استان قم موفق به دریافت تندیس 
رتبه برتر کشوری در زمینه جذب سپرده قرض ماندگار 
شد، گفت: با مشارکت خیرین و هم افزایی کمیته امداد 
امام خمینی )ره( مبلغ ۶ میلیارد و ۸۰۰ میلیون تومان 
در اجرای طرح قرض ماندگار به منظور ارائه تسهیلات 
قالب  در  و  ولایت  امداد  از سوی صندوق  کارگشایی 
قرض الحسنه به نیازمندان پرداخت شد. البرزی با بیان 
اینکه امسال عمده مشکلات محرومان به  ویژه در بخش 
ودیعه مسکن، جهیزیه و درمان است گفت: این نهاد 
به 230 خانوار مددجو و نیازمند مراجعه  کننده به دفاتر 
کمیته امداد و صندوق امداد ولایت وام قرض الحسنه 
از محل قرض ماندگار پرداخت کرده است. وی افزود: 
نیکوکاران می توانند در صورت تمایل پس از سپردن 
نیازمندان  صندوق،  نزد  امانت  عنوان  به   خود  وجوه 
مورد نظر خود را به صندوق امداد ولایت معرفی کنند 
تا صندوق به  عنوان کارگزار نسبت به دریافت مدارک، 

ضمانت لازم و وصول اقساط اقدام کند.

 تخریب ۲۰۰ تصرف غیرقانونی 
در حاشیه رودخانه های البرز

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان البرز گفت: از 
ابتدای سال تاکنون ۲۰۰ مورد تصرف غیرقانونی در حریم 
و بستر رودخانه های استان اعمال قانون شده اند.»داوود 
نجفیان« بیان کرد: این موارد شامل ساخت و ساز ویلا، 
دیوار کشی و تصرف غیرمجاز حریم و بستر رودخانه های 
استان بود که اراضی حریم رودخانه ها آزادسازی شد.وی 
منطقه ای  آب  شرکت  فعالیت  با  همزمان  کرد:  بیان 
استان البرز در سال ۱۳۹۰ تاکنون در مجموع هزار و ۲۱۵ 
مورد تصرف غیرقانونی به مساحت ۱۵۰ هکتار در حریم 
تصرف  رفع  قضایی  حکم  با  استان  این  رودخانه های 
شده است. همچنین ۲۴ بنای دولتی طی سال گذشته 
است. شده  تخریب  کرج  رودخانه  حریم  در  تاکنون 

نجفیان تأکید کرد: با توجه به اهمیت زیست محیطی 
و حیاتی رودخانه ها، هرگونه دخل و تصرف غیرقانونی 
در حریم و بستر این منابع آبی ممنوع بوده و متخلفان 
کرد:  اظهار  می گیرند.وی  قرار  قانونی  پیگرد  تحت 
کرج  رودخانه  به  مربوط  غیرقانونی  تصرف  بیشترین 
بوده که اقدام لازم برای رفع تصرف اراضی این محدوده 
ای  منطقه  آب  شرکت  است.مدیرعامل  گرفته  صورت 
استان البرز گفت: امسال اهتمام شرکت گاز استان در 
گازرسانی به روستاهای حاشیه رودخانه و جاده کرج 
مراتب  به  رودخانه  این  آلایندگی  مشکلات  چالوس   -

کاهش پیدا کرده است.

کاخ شهرستانک یکی از بزرگترین 
بوتیک هتل های کشور می شود 

صنایع دستی   و  گردشگری  میراث فرهنگی،  کل  مدیر   
مجموعه  درصدی   ۴۰ پیشرفت  به  اشاره  با  البرز  استان 
کاخ  کاخ شهرستانک گفت:  تفریحی  و  پذیرایی  اقامتی، 
تاریخی شهرستانک که اکنون مراحل مرمت را می گذراند، 
قرار است با کاربری اقامتی بومگردی، پذیرایی و تفریحی 
به عنوان یکی از بزرگترین بوتیک هتل های ایران به بهره 
برداری برسد.»رحیم خاکی« با اشاره به پیگیری مشکلات 
گازرسانی به این کاخ ابراز امیدواری کرد که با پیگیری های 
شورای  مصوبه  تأیید  با  اعتبارات  تأمین  و  شده  انجام 
برنامه ریزی استان مشکلات گاز این مجموعه مرتفع شود.
گاز،  برق،  مخابراتی،  زیرساخت های  ایجاد  وی  گفته  به 
دیگر  همراهی  و  استاندار  دستور  با  دسترسی  راه  و  آب 

دستگاه ها در حال پیگیری و نیازمند تأمین اعتبار است.

رئیس شورای اسلامی شهرستان :

قطار شهر کـرج رام ندارد
رئیس شورای اسلامی شهرستان کرج تأمین ناوگان 
پروژه  این  بهره برداری  الزامات  از  را  شهری  قطار 
از  قطار  ناوگان  تأمین  کرد:  خاطرنشان  و  دانست 
ضروریات است. یک رام در اختیار شهرداری و رام 
دو  این  است.  تعمیر  در حال  واگن سازی  در  دیگر 
تأمین  را  باشند فاصله  در کرج  اینکه  بر فرض  رام 
نمی کند، اما آنچه واضح و مبرهن است، اینست که 

ما رام قطار نداریم! 
عضو  قاسم پور«  هوادار؛  »علی  دنیای  گزارش  به 
و   تلفیق  کمیسیون  در  کرج  شهر  اسلامی  شورای 
بودجه قطار شهری گفت:  بررسی متمم  در جریان 
دو پروژه قطار شهری و بزرگراه شمالی از پروژه های 
اولویت دار شورای شهر دوره ششم است که در این 
دو سال گذشته به خصوص یک سال و  اندی قبل 
با همت شورای شهر و سازمان قطار شهری شاهد 
بوده ایم.قاسم پور  اجرایی  زمینه  در  پیشرفت هایی 
تصریح کرد: توجه به ردیف های متمم بودجه که در 
دفترچه نیز آمده نشانگر آنست که با توجه به اینکه 
درصد  و  درصد جذب ها  ماه دهم سال هستیم  در 
نشستن ها در بودجه درصد مناسبی نیست؛ علی رغم 

این که ما می دانیم اعتبار موجود است.

بی مهری شهرداری به زیرساخت های راه اندازی قطار شهری
به  با توجه  بیان کرد:   قاسم پور خطاب به شهردار 
تشکیل جلسه هئیت مدیره انتقاد از عملکردها وجود 
دارد. مطلب اول اینکه در رابطه با قطار شهری در 
واقع درخواست و انتظار شورا این است که تمام همّ 
و غم مدیران معطوف به رساندن قطار به ایستگاه 
شهید سلطانی شود که هدف گذاری اصلی شورای 

ششم است.
وی یادآور شد: در هدف گذاری اصلی تمام تعریف از 
پروژه و مسیر آن بایستی به سمت و سوی راه اندازی 
باشد. با توجه به تأخیر سه ماهه  و ساختار شکست 
اولیه، تأخیر سه ماه حاصل مسائل مختلفی است که 
اگر از منظر و دریچه های مختلف به آن نگاه کنیم، 

هر کسی از ظن خود یک دلیلی برای آن دارد. 
قاسم پور با اشاره بی مهری شهرداری به زیرساخت های 
راه اندازی مترو درون شهری تأکید کرد: حفظ کردن 
این دلایل اینجا باید رقم بخورد، تعهدی که شما به 
شورا می دهید این است تمام موضوعات و مشکلات 
قطار شهری در چارچوب قواعد و قوانین انجام شود؛ 
شود،  گرفته  نادیده  نکرده  خدای  نداریم  انتظار  لذا 

ایستگاه  بتوانیم  آینده  ماه  چند  ظرف  است  امید 
شهید سلطانی را با هر نوع تأمین هزینه های مالی و 

تخصیص، راه اندازی و به بهره برداری برسانیم.
رئیس شورای اسلامی شهرستان کرج تأمین ناوگان 
پروژه  این  بهره برداری  الزامات  از  را  شهری  قطار 
از  قطار  ناوگان  تأمین  کرد:  خاطرنشان  و  دانست 
باید سیگنالینگ و  ضروریات است که در کنار آن 
مسائل مربوط به فیزیکال قطار شهری نیز اولویت 
قرار داده شود؛  اما آن چه واضح و مبرهن است، 

اینست که ما رام قطار نداریم. قاسم پور گفت: یک رام 
در اختیار شهرداری است و رام دیگر در واگن سازی 
در حال تعمیر است؛ این دو رام بر فرض اینکه در 
کرج باشند فاصله را تأمین نمی کند؛ در این راستا 
باید از هر ظرفیتی استفاده شود تا بتوانیم ناوگان را 
افزایش دهیم.وی ضمن ابراز گلایه از این وضعیت 
و اینکه رئیس سازمان خود را درگیر نحوه و چیدمان 
و گرفتن نیرو نکند تا ما از رسالت اصلی که ایشان 
قطار  رئیس سازمان  کرد:  تأکید  نشویم؛  دور  دارند 
شهری نباید کار اصلی خود را معطوف بر افزایش 
نیرو کند، وی وظیفه مشخصی دارد و باید تمام توان 
خود را برای تکمیل و راه اندازی مترو بگذارد و حوزه 
و  برنامه  وظیفه  چارت،  طبق  برنامه ریزی  معاونت 

موضوع نیروی انسانی  قطار شهری را حل کند. 
بدنه  در  افزود:  کرج  شهر  اسلامی  شورای  عضو 
شهرداری مطابق با چارت نیروی متخصص موجود 
زیرا  شود،  تشکیل  کارگروهی  راستا  این  در  است 
متخصص  نیروی  و  زیرساخت ها  بدون  نمی توان 

ایستگاه را راه اندازی کرد.

اتاق  هنر  اقتصاد  و  گردشگری  کمیسیون  رئیس 
بازرگانی البرز با اشاره به اینکه ظرفیت های توسعه 
گردشگری فرهنگی در البرز فراهم است، گفت: باید 
زیرساخت های این شاخه مهم از صنعت گردشگری 

در استان تأمین شود.
در  حاضری«  »شادی  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
اقتصاد  و  گردشگری  کمیسیون  جلسه  هفتمین 
و  سلامت  گردشگری  بحث  در  کرد:  بیان  هنر 
دارای ظرفیت های ویژه ای  البرز  طبیعت  درمانی، 
ذیل  کارشناسی  جلسات  بدین منظور  است، 
نشست های کمیسیون گردشگری اتاق البرز برگزار 

و طرح تحقیقاتی اولیه در  این زمینه آماده سازی 
شده است.

وی در ادامه افزود: نیاز است که با همکاری فعالان 
انجمن ها و تشکل های مرتبط به این حوزه، بانک 
اطلاعاتی جامعی از ظرفیت های استان در جهت 
تکمیل طرح اولیه گردشگری سلامت استان تهیه 
شود. هر کدام از روستاهای استان به دلیل شرایط 
برای  محلی  ظرفیت های  و  آب وهوایی  مناسب 
برای  مقصد  یک  به  می تواند  بوم گردی  توسعه 

اجرای طرح گردشگری سلامت تبدیل شود.
حاضری در بخش دیگری با اشاره به اهمیت تبیین 
گفت:  البرز  در  فرهنگی  گردشگری  فرصت های 
گردشگری فرهنگی می تواند به عنوان یک پدیده 
اقتصادآفرین برای کشور و استان مطرح باشد، به 
همین دلیل نیاز است که در برنامه های توسعه ای 
کشور در سطوح ملی و استانی به این مسئله توجه 

کافی شود.
وی با بیان اینکه فرهنگ به عنوان جاذبه اصلی 
بر  تمرکز  افزود:  می شود،  محسوب  گردشگری 
تقویت گردشگری فرهنگی در البرز با رویکرد جذب 
گردشگر، اشاعه فرهنگ و آداب  و رسوم خاص و 
منحصر به فرد استان، معرفی سوغات و غذاهای 

محلی و بازاریابی فروش محصولات صنایع دستی 
در  پایدار  اشتغال  و  کارآفرینی  آن  از  مهم تر  و 

روستاهای هدف از اهمیت بالایی برخوردار است.

اتاق  هنر  اقتصاد  و  گردشگری  کمیسیون  رئیس 
بازرگانی البرز گفت: با توجه به پیشینه تاریخی البرز، 
گوناگونی حضور اقوام مختلف و ارتباطات غنی و 
مستحکم فرهنگی میان آنها و وجود آثار باستانی 
و هنری ثبت شده جهانی و ملی، ظرفیت کافی 
برای توسعه گردشگری فرهنگی در استان فراهم 
و  نمایشگاه ها  برگزاری  مانند  اقداماتی  اما  است، 
رویدادهای مذهبی- برپایی  جشنواره های متعدد، 
فرهنگی و تورهای گردشگری و راه اندازی موزه های 
تخصصی از مهم ترین زیرساخت های مرتبط به این 

حوزه است که باید تأمین شود.
حاضری تصریح کرد: انتظار می رود که به منظور 
فرهنگی،  گردشگری  حوزه  در  سرمایه گذاری 
در کنار فعالان بخش خصوصی  مسئولان دولتی 
این حوزه برای بسترسازی مناسب و مطلوب تلاش 
کنند، اتاق بازرگانی البرز نیز به عنوان پارلمان بخش 
خصوصی آماده دریافت نقطه نظرات و پیشنهادات  

فعالان این عرصه است.

ظرفیت های توسعه گردشگری فرهنگی در البرز فراهم است
 رئیس کمیسیون گردشگری و اقتصاد هنر اتاق بازرگانی استان:

قاسم پور: یک رام در اختیار شهرداری است 
و رام دیگر در واگن سازی در حال تعمیر 
است؛ این دو رام بر فرض اینکه در کرج 

باشند فاصله را تأمین نمی کند؛ در این راستا 
باید از هر ظرفیتی استفاده شود تا بتوانیم 

ناوگان را افزایش دهیم.
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توپ و تور

استانها
ج کر شهر  شورای  عضو  کار  به  بازگشت  و  تبرئه 

»حسین سعیدی سیرایی« عضو شورای اسلامی کلانشهر کرج که آذرماه سال ۱۴۰۰ به اتهام برخی مسائل مالی با حکم 
قضایی بازداشت و از این شورا کنار گذاشته شد، پس از دریافت حکم برائت قضایی به محل کار خود بازگشت. همچنین از 
شماره 1475 -چهارشنبه 20 دی 1402خدمات و حضور بیش از۲ سال »علی ذبیحی« عضو علی البدل در شورای شهر کرج قدردانی به عمل آمد.

تیم  که  شرایطی  در 
ایران نیاز  ملی والیبال 
دارد هر چه زودتر تکلیف انتخاب سرمربی روشن شود، 
این همه جار و جنجال و هیاهو و برگزاری جلسات 
نمایشی و فرمایشی برای چیست؟!تا کی قرار است 

این وضع ادامه داشته باشد؟ 
از رفتار و گفتار و تصمیم گیری های  از غفلت  بعد 
تشریفاتی در کمیته مشورتی که کارگشا نبوده، خبر 
آسیا  والیبال  کنفدراسیون  اعلام  اساس  بر  می رسد 
جناب داورزنی رئیس برکنار شده فدراسیون والیبال 
ایران و عضو هیئت رئیسه کنفدراسیون آسیا و مشاور 
مهندس کیومرث هاشمی در وزارت ورزش و جوانان به  
صورت آنلاین در جلسه فوق العاده کنفدراسیون حضور 
پیدا خواهد کرد تا به جرایم مالی  پرداخت نشده از 
سنوات گذشته کشورهای عراق، مغولستان، پاکستان، 
آنها در  ازبکستان، کویت، بحرین و... و حضور  قطر، 
مسابقات  میزبانی  واگذاری  و  آینده  سال  مسابقات 
و  تایپه  چین  به   2024 سال  در  آسیا  پسر  جوانان 
اعتراض چین در این مسابقات به دلایل سیاسی و 
مسابقات  برای  رقابت ها  این  بودن  انتخابی  اهمیت 
قهرمانی جوانان جهان در سال آینده، تصمیم گیری 
شود که ایران هم یکی از متقاضیان اولیه برگزاری این 

رقابت ها بوده است. 
مرادی  وحید  می رسد  خبر  که  است  جالب  اما  و 
سرپرست موقت فدراسیون والیبال ایران نیز قرار است 
به اتفاق آقای داورزنی عضو هیئت رئیسه فدراسیون 
لیگ  شورای  مراسم  در  شرکت  برای  والیبال  جهانی 
ملت های2024 جهان که در ۲۴ دی  ماه در لوزان برگزار 

می شود، عازم سوئیس شوند.
حال سؤال این است، در وضعیتی که انتخاب سرمربی 
تیم ملی مسئله بغرنجی شده است سفر این دو نفر که 
نقش اساسی در انتخاب سرمربی دارند، چه پیامدی 
خواهد  بَر  در  ملی  تیم  سرمربی  انتخاب  عدم  برای 

داشت؟باز غفلت از فرصت سوزی؟
در نشست های قبلی هم شاهد غفلت از رفتار و گفتار 
بوده ایم  فرمایشی  و  مصلحتی  تصمیم گیری های  و 
است!  رفته  دست  از  فرصت ها  و  نبوده  کارگشا  که 
البته علاقه مندان به والیبال به ویژه اهالی این رشته 
مسئولان  بی اساس  و  پوچ  وعده های  به  پرطرفدار 
فدراسیون والیبال ایران عادت کرده اند و جای تعجب 
انتخاب  انتظار  در  نامعلومی  مدت  برای  که  ندارد 

گزینه ای مناسب برای هدایت تیم ملی بمانند!
طی مطالبی که قبلًا پیرامون معمار وعده ها و تشکیل 
به  تبدیل  مسائل  این  نوشته ام  تشریفاتی  جلسات 
حالتی نهادینه در آمده است که اگر این شیوه باب 
را  خود  که  والیبالی  غیر  آقایان  این  آینده  در  شود، 

می دانند!  والیبال  اصالت  با  خانواده  از  صاحب نظر تر 
میدان را برای والیبالی ها تنگ خواهند کرد. مضاف 
عدم حضور  داشتم،  تأکید  بارها  امر  براین  اینکه  بر 
والیبالی هاست که )آقایان سیاسی( پست های کلیدی 
و حساس فدراسیون را به اشغال خود در آورده اند و 
به تعهدات خود نیز عمل نمی کنند که مشکل ساز هم 
شده اند! که به طور قطع و یقین به نفع والیبال ایران  

نخواهد بود!
ورزش  وزارت  مقامات  چرا  است،  این  بعدی  سؤال 
اجازه می دهند چنین افراد غیر ورزشی و سیاسی به  
فدراسیون ها راه یابند تا در اثر بی تدبیری تصمیماتی 
اتخاذ کنند تا شاهد چنین اوضاع و احوالی باشیم ؟!

فدراسیون  در  را  اخیر کسانی  در سال های  متأسفانه 
دنبالشان  به  فانوس  با  حالا  که  داده ایم  دست  از 
از  نوعی  به  یا  که  کاردانی  و  خبره  افراد  می گردیم! 
والیبال دلزده شدند و عطای آن را به لقایش بخشیدند 
) مثل استاد کاوه سرحدی و خسرو ابراهیم( یا برخی 
از نخبه ها و تلاشگرانی که دست شان از دار دنیا کوتاه 
دکتر جمشید  عدل،   زنده یادان( محمود  )نظیر  شده 

آیریا، رضا هدایتی، ابراهیم نعمتی، مصطفی جابری، 
سیدمحمود کشفی و یا افراد کار بلدی همچون سعید 
از  کوله باری  با  که   ... و  حاتمی  امیدوار  درخشنده، 
تجربه می توانستند در این لحظات حساس و بحرانی 

کمک های شایان توجهی به این امر حیاتی بکنند.
مرحوم حاج »محمد رضا یزدانی خرم« یک فدراسیون 
روحش  که  داد  داورزنی  تحویل  را  رُفته ای  و  شسته 
شاد.حالا جناب داورزنی فدراسیون بی سروسامانی  با 
خروارها معضل و مشکل بر جا گذاشته که با وجود 
این مشکلات  والیبالی گره کور  دکتر مهندسان غیر 
گشودنی نیست! کاری که می شد به سادگی حل کرد! 
ولی متأسفانه مسئولان تصمیم گیرنده در مرز بلند 
پروازی و کِبر و غرور انتخاب سرمربی تیم ملی را در 
هزینه های  تحمیل  با  و  قرارداده اند  ابهام  از  سایه ای 
است!  شده  ایجاد  نادرست شان  تفکرات  از  که  کلان 
چرا باید در اثر بی تدبیری والیبال ایران دچار چنین 
خوردن  دل  خون  با  که  والیبالی  می شد؟  سرنوشتی 
در  و  بود  شده  نهاده  بنا  واقعی  عاشقان  و  دلسوزان 
برای  خاصی  برنامه  هیچ  اینک  بود!  شهره   جهان 

هدایت آن در اختیار ندارد!
این  که  دارد  باور  حقیقت  این  بر  قلم  این  صاحب 
کاروان توان همراهی تا رسیدن به مقصد و مقصود 
کار  از  کار  تا  ورزش  وزارت  مدیران  باید  که  ندارد  را 
نگذشته به این داستان بی پایان ورود کنند و از آنجا 
که اطمینان داریم این ماجرا سردرازی خواهد داشت 
و هیچ نتیجه مثبتی نیز در این مجال به دلیل ضعف 
مشاوران غیر والیبالی در انتخاب سرمربی تیم ملی 
جلسه ای  تشکیل  با  زودتر  هرچه  شد،  نخواه  عاید 

اضطراری به این ماجرا خاتمه دهند.

 

در شهر

عضو شورای شهر کرج تأکید کرد
لزوم نگاه جدی مدیریت شهری 

به اتصال ایستگاه شهید سلطانی 
به خط ۵ متروی تهران 

رئیس مرکز پژوهش و مطالعات شورای اسلامی شهر 
کرج گفت: مدیریت شهری نگاه جدی به زیرساخت های 
نیروی  تأمین  در  به خصوص  قطار شهری  راه اندازی 
ایستگاه شهید سلطانی به خط ۵  اتصال  انسانی در 
هوادار؛  دنیای  گزارش  باشد.به  داشته  تهران  متروی 
»محمد اسدیان« در کمیسیون تلفیق شورای اسلامی 
شهر کرج در بررسی متمم بودجه قطار شهری، کارنامه 
پروژه  کرد:  بیان  و  عنوان  قبول  قابل  را  شهری  قطار 
قطار شهری در گذشته همواره با فراز و نشیب هایی 
همراه بوده که هم اکنون پیشرفت قابل توجهی دارد.

رئیس مرکز پژوهش و مطالعات شورای اسلامی شهر 
کرج اذعان کرد: در طول مدت دوره ششم شورای شهر 
ایستگاه Q از  پیشرفت ۶۸ درصدی برخوردار شد که 
نمایان شد.اسدیان  قابل توجهی  رکورد  این مدت  در 
به لزوم تأمین واگن های مترو اشاره و تصریح کرد: 
باعث  که  است  واگن های مترو موضوع ملی  تأمین 
نگرانی اعضای شورای شهر هم شده است.رئیس مرکز 
پژوهش ها و مطالعات راهبردی شورای اسلامی شهر 
آسایش  و  رفاه  بتوانیم سطح  امیدواریم  افزود:  کرج 
روزانه  پیشرفت  شاهد  و  داده  افزایش  را  شهروندان 

پروژه مترو باشیم. 

عضو شورای اسلامی شهر کرج 
 متروی کرج 

از ریل پیشرفت خارج نشود 
عضو شورای اسلامی شهر کرج ضمن انتقاد از تأخیر 
پیشرفت قطار شهری گفت:با تلاش همکاران توانستیم 
برای این پروژه ردیف هایی تخصیص دهیم، اما علی رغم 
توجهی  قابل  پیشرفت  پروژه  این  اعتبار،  اختصاص 
نداشته و روی ریل بی تدبیری و تأخیر قرار گرفته است. 
به گزارش دنیای هوادار؛ »علیرضا رحیمی محمودآبادی« 
در جلسه کمیسیون تلفیق در بررسی متمم بودجه قطار 
شهری ضمن انتقاد از عملکرد سازمان حمل و نقل ریلی 
و تأخیر در پیشرفت قطار شهری اظهار داشت: سازمان 
قطار شهری سازمان مهم برای شورای شهر و شهرداری 
است و تأخیر در اجرای این پروژه قابل قبول نیست. 
شهر  اسلامی  شورای  تلفیق  کمیسیون  رئیس   نائب 
این سازمان  اخیر  به عملکرد  با توجه  بیان کرد:  کرج 
آنچه در راه اندازی اجرای این پروژه به مردم و دولت قول 
دادیم، انجام نشده و مورد قبول نیست و با این سرعت 
شهید  ایستگاه  به  هم  آینده  سال  خردادماه  تا  پروژه 
رام های  به  سلطانی نمی رسد.  رحیمی محمودآبادی 
قطار  های  رام  موضوع  کرد:  بیان  و  اشاره  نیاز  مورد 
مسئله ای جدی است. در این راستا سال گذشته تعداد 
دوم  رام  مصوبه  امسال  و  شد  درخواست  قطار  رام   7
ابلاغ شده که هنوز در پیچ و خم تحویل است که نباید 
تحویل آن به درازا می کشید.  وی یادآور شد: با توجه به 
تخصصی بودن بحث قطار شهری این قسمت نیازمند 
نیروهای متخصص آموزش دیده است که شهرداری باید 
در خصوص بهره برداری از الان به فکر تأمین نیروهای 

متخصص در امر قطار شهری باشد.

جمع آوری ۱۰ میلیارد تومان زکات 
در البرز

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان البرز از 
جمع آوری بیش از ۱۰ میلیارد تومان زکات مستحبی 

و واجب طی سال جاری در این استان خبر داد.
»رضا البرزی« اظهار کرد: بخشی از زکات جمع آوری  
شده بر اساس اولویت صرف اجرای طرح ها، کارهای 
عمرانی و عام المنفعه در روستاها و مناطق محروم 
می شود. بخش دیگر از وجوهات زکات برای امور 
معیشتی نیازمندان و خرید جهیزیه زوج های جوان 
نیازمند، امور درمانی محرومان، تحصیل و آموزش 
فرزندان خانواده های نیازمند اختصاص یافته است. 

برای انتخاب سرمربی تیم ملی والیبال ایران ؛

این همه این همه وعدهوعده در غوغا برای چیست؟  در غوغا برای چیست؟ 
اصغرقلندری

کرج،  شهرستان های  انتخابیه  حوزه  مرکز  رئیس 
فردیس و اشتهارد اظهار کرد: قانون گذار در ماده 
۱۳ قانون، دستگاه های اجرایی را مکلف کرده است 
تا امکانات و نیروهای خود را در صورت نیاز به 
انتخابات تخصیص دهند و به محض تمام شدن 
دستگاه ها  به  نیروها  و  امکانات  این  انتخابات، 

عودت داده  شود.
به گزارش دنیای هوادار؛ »یحیی رمضانی« با تأکید 
بر اینکه تمام دستگاه ها باید در انتخابات مشارکت 
دلایل  به  دستگاهی  اگر  گفت:  باشند،  داشته 
ناموجه از در اختیار قرار دادن امکانات و نیروهای 
خود استنکاف کرد، تخلف است و سازمان بازرسی 
و  دهد  تذکر  مربوطه  دستگاه  به  است  موظف 

افزود:  گرفت.وی  خواهد  صورت  قانونی  برخورد 
دستگاه ها و نیروهای دستگاه ها، حق دخالت در 
تبلیغات نامزدها را ندارند و فقط امکانات و فضای 
تبلیغات  بررسی  هیئت  نظارت  تحت  دستگاه ها 

انتخابات استان مورد استفاده نامزدها قرار خواهد 
گرفت.وی تصریح کرد: فعالیت های انتخاباتی در 
ساعات اداری و با امکانات اداری ممنوع است و 
در صورت مشاهده به شدت برخورد خواهد شد. 
دستگاه ها و کارکنان این مجموعه ها به هیچ وجه، 
نامزد خاصی  انتخاباتی  تبلیغات  در  حق دخالت 

را ندارند.
رمضانی اضافه کرد: مجریانی که در دستگاه های 
گرایش  است  ممکن  می کنند،  خدمت  دولتی 
خاص خود را داشته باشند ولی باید دقت داشته 
از  طرفداری  بر  مبنی  شائبه ای  هیچگونه  باشند 
نامزد خاصی را نداشته باشیم و اگر این موضوع 
مشاهده شود، برخورد قانونی صورت خواهد گرفت. 

بر اساس قانون؛

ــت تی با امکانات اداری ممنوع اس فعالیت های انتخابا

چرا مقامات وزارت ورزش اجازه می دهند چنین 
افراد غیر ورزشی و سیاسی به  فدراسیون ها 

راه یابند تا در اثر بی تدبیری تصمیماتی اتخاذ 
کنند تا شاهد چنین اوضاع و احوالی باشیم 
؟! متأسفانه در سال های اخیر کسانی را در 

فدراسیون از دست داده ایم که حالا با فانوس به 
دنبالشان می گردیم!
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خارج از گود

حسن صانعی پور 
باشگاهی که  دیگر حال وهوای قهرمانی ندارد؛

 بازگشت نگران کننده پرسپولیس 
گذشته  فصل  هشت  در 
تنها باشگاهی که به لحاظ 
پرسپولیس  لیاقت قهرمانی داشته، بی گمان  ثبات  و  تدارک 
تهران بوده است. شش قهرمانی و دو نایب قهرمانی در این 
با  است  توانسته  که  آمده  بدست  باشگاهی  توسط  فصول 
و  کند  آسیا صعود  قهرمانان  لیگ  فینال   دو  به  شایستگی 
اگر دچار بدشانسی  نمی شد، چه بسا دومین باشگاه دوستاره 
ایران نیز نام می گرفت. اما حال روز قرمزپوشان پایتخت در 
نیم فصل اول بیست و سومین دوره لیگ برتر فوتبال ایران 
مناسب نبوده و به این بهانه نگاهی به شرایط این باشگاه 

خواهیم انداخت:

از برانکو تا برانکو
ایوانکویچ که به خاطر حضور در کادر فنی تیم ملی  برانکو 
داشت،  کامل  آشنایی  ایران  فوتبال  با  سرمربی"  و  "دستیار 
منجی پرسپولیس شد. پرسپولیس در فاصله سال های 1387 
تا 1394 به لحاظ نتیجه گیری و کسب جام در بدترین شرایط 
خود قرار داشته و هواداران متعصب این تیم اعتراضات خود 
تیم  این  فنی  کادر  نیز  و  مدیریت  به  مختلف  انحای  به  را 
و  باعث شد نظم  به پرسپولیس  برانکو  اعلام داشتند. ورود 
دیسیپلین لازم به مجموعه فنی قرمزپوشان بازگشته و برانکو 
تفاضل  به خاطر  پرسپولیس صرفا  در  اولین سال حضور  در 
گل کمتر در جایگاه دوم پانزدهمین دوره لیگ برتر فوتبال 
ایران ایستاد. اما سرمربی کروات پرسپولیس توانست با جذب 
مهره های مورد نیاز و نیز حذف بازیکن سالاری که سال ها در 
باشگاه پرسپولیس تبدیل به معضل بزرگ این باشگاه شده 
بود، در فصل شانزدهم با اقتدار کامل به قهرمانی برسد و این 
موفقیت بزرگ را در دو فصل بعد از آن نیز تکرار نماید. تیمی 
که برانکو در انتهای حضورش در پرسپولیس تحویل کالدرون 
داد، تیمی بود که حریفان داخلی و خارجی از رویارویی با آن 
هراس داشتند. در فاصله فصول نوزدهم تا بیست و سوم که 
به جز مقطعی کوتاه، هدایت قرمزپوشان با یحیی گل محمدی 
بود، هرچند به سه قهرمانی و یک نایب قهرمانی و کسب چند 
در  باشگاه که  این  نمودار قدرت  اما  سوپر جام منتهی شد، 
زمان برانکو با سرعتی مثال زذنی در حال صعود بود، در مسیری 
افقی قرار گرفته و در فصل جاری نزولی معنادار داشت تا بار 
پایه گذار  که  بیاید  میان  به  مردی  بازگشت  از  دیگر صحبت 
تغییرات  برانکو  بارز  خصوصیات  از  بود.  نوین  پرسپولیس 
به  ابتدای هر فصل  تازه ای در  بود که حال و هوای  مثبتی 

قرمزپوشان می بخشید. 

گل محمدی و نقاط قوت و ضعف
اولین حضور یحیی گل محمدی در پرسپولیس چندان درخشان 
و موفق نبود. اما سرمربی مستعفی پرسپولیس با حضور در 
چند باشگاهِ کمتر مدعی تبدیل به مرد غیرقابل انکار فوتبال 
پرسپولیس و ایران شد. با این حال یحیی گل محمدی علیرغم 
اینکه در کسب نتیجه و قهرمانی موفق بوده دارای نقاط قوت و 
ضعفی است که گاهی تقابل آنان شرایط پرسپولیس را متزلزل 
بازی خوانی  گل محمدی  قوت  نقطه  بزرگترین  است.  کرده 
درست و هوش و ذکاوت او در تعریف و اتخاذ تاکتیک است 

که باعث گردیده بازیکنان این تیم در اکثر بازی  ها با مالکیت 
خیره کننده و قابل توجهی حاضر شوند. نکته ای که قدرت تفکر 
و تغییر تاکتیک را از حریفان آنان گرفته و قرمز پوشان حتی در 
بدترین شرایط نیز قدرت خود را بر حریفان دیکته کرده اند. اما 
ضعف بزرگ گل محمدی را باید عدم کنترل احساساتی بدانیم 
اعتراضاتی  است.  کرده  دگرگون  را  تیمش  شیرازه  گاهی  که 
اوج  و  ریخته  برهم  را  فنی اش  کادر  و  وی  تمرکز  اغلب  که 
آن را باید در چند مسابقه اخیر این تیم در لیگ برتر و حتی 
لیگ قهرمانان آسیا مشاهده کنیم. اینکه گاهی توپ ناکامی 
از طرف قرمزپوشان به زمین داور و عوامل خارجی می افتد، به 
تعبیری بهانه های بزرگی است که در اوقات ناکامی گرفته شده 

و پاسخ مناسبی برای آن وجود ندارد.  

پرسپولیس و شخصیت قهرمانی
با این حال پرسپولیس همچنان شخصیت قهرمانی دارد و از 
این منظر در رأس لیگ فوتبال ایران قرار گرفته است. تیمی 
که قادر است حتی با حضور جوانان گمنام به حریفان فشار 
بیاورد و در ابتدای هر مسابقه ای همیشه چند گل از تمام 
تیم های دیگر پیش است، یقینا به شرایطی گام نهاده است 
که آن را باید شاخص و میزان قهرمانی  دانست. اما آنچه در 
این بین مجهول مانده اینکه چرا قرمز پوشان این شخصیت را 
تقویت ننموده و در مسابقات برون مرزی از آن به نحو صحیحی 

استفاده نکرده اند؟ 

مدیریت و سلایق گوناگون
هشت  قهرمانی  به  منتهی  سال های  طول  در  پرسپولیس 
است. مسلما  دیده  روی صندلی مدیریت خود  را  مدیرعامل 
از آن مدیران نقشی در موفقیت پرسپولیس داشته  هر یک 

اما سلایق گوناگون آنان همان نقطه ضعفی است که علیرغم 
قهرمانی های پی درپی، نتوانسته پرسپولیس را تبدیل به قدرت 
درجه یک و بلامنازع آسیا و حتی ایران نماید. در حقیقت اوج 
هنر مدیران حفظ ثباتی بوده که صرفا چند قهرمانی را به آنان 
هدیه داده اما در پلکان باشگاهی حتی یک قدم آنان را پیش 
نیانداخته است. به تعبیری هیچکدام از مدیران این باشگاه 
موفق نشده اند در لابلای سلایق گوناگون خود علاوه بر ثبات 

تیمی، ثبات مدیریتی را در پرسپولیس حاکم نمایند. 

فینال آسیا و اعتبار
قرمز پوشان در دو دوره لیگ قهرمانان آسیا موفق شده اند ضمن 
کسب قهرمانی در غرب آسیا به فینال این لیگ معتبر صعود 
کنند. حریفان پرسپولیس در فینال آسیا، به لحاظ قدرت تیمی 
و حضور بازیکنان خلاق به مراتب از پرسپولیس ضعیف تر بوده 
اما به لحاظ تدارک و شرایط روحی و روانی فاصله معناداری 
با آنان داشتند. همین نکته که ریشه در مسابقات داخلی دارد، 
عامل بزرگ ناکامی آنان در مسابقاتی است که به لحاظ اعتبار، 
موقعیت ویژه ای به فوتبال ایران می بخشد. با این حال حضور 
در دو فینال آسیا افتخار بزرگی است که در سال های اخیر 

صرفا توسط پرسپولیس رقم خورده است. 

نایب قهرمانی و استارت برای بازگشت
درست بعد از آنکه قرمزپوشان در فصل بیست و یکم قافیه 
باختند و در سکوی دوم  به حریف سنتی خود  را  قهرمانی 
آنان به شرایط گذشته زده شد.  ایستادند، استارت بازگشت 
حتی قهرمانی فصل بیست ودوم نیز باعث نگردید که شرایط 
چند سال اخیر در سیمای آنان مشاهده شود. بازگشتی که 
اوج آن در نیم فصل جاری لیگ برتر فوتبال ایران و لیگ 

قهرمانان آسیا ملاحظه شد و کسب رتبه نازل سوم توسط 
سرخ پوشان پایتخت هرگز در حد نام و اعتبار آنان نیست. 
از طرفی رفت و آمد های بی دلیل سرمربی که به استعفاهای 
چند گانه وی منجر گردید و با استعفای آخر وی وارد مراحل 
حساس تری نیز شد، وضعیت را بحرانی تر کرده است. این در 
شرایطی است که پرسپولیس در تمام نقاط زمین دارای ضعف 
بوده و لازم است در بازه زمانی نقل و انتقالات زمستانی به 
به  به مسائل مربوط  بیاندیشد. ورود قرمزپوشان  آن  ترمیم 
عملا  جایگزین وی   تعیین  یا  و  یحیی گل محمدی  ابقای 
باعث خواهد شد تا آنان با بدترین شکل ممکن نیم فصل 

دوم را آغاز کنند. 

مصدومیت های ویران کننده
چند بازیکن در ترکیب پرسپولیس نقطه اتکا این تیم بوده و 
ضریب موفقیت آنان را به حداکثر رسانده اند. از آن جمله باید 
به مهدی ترابی، وحید امیری، مرتضی پورعلی گنجی و یاسین 
مصدومیت  با  مقطعی  در  ترابی  مهدی  کرد.  اشاره  سلمانی 
روبرو شد و در بازگشت وضعیت مطلوب گذشته را نداشت. 
سکو  روی  از  مصدومیت  خاطر  به  همچنان  امیری  وحید 
نابه هنگام  مصدومیت  و  می کند  دنبال  را  تیمش  بازی های 
برهم  را  پرسپولیس  موفقیت  پازل  و سلمانی  پورعلی گنجی 
زده است. موضوعی که می توان آن را از دلایل عمده ناکامی 

پرسپولیس درفصل جاری بدانیم.  

شائبه های مخرب
شایعه؛ تهمت، افتراء و وارد نمودن هجمه های مخرب همان 
معضل بزرگی است که در سال های اخیر دامن فوتبال ایران را 
گرفته است. در این بین حرف و حدیث های نادرستِ فراوانی 
نیز حول و حوش باشگاه پرسپولیس بوده و گاهی بدون پاسخ 
قرار گرفتن آن نیز شرایط را بدتر کرده است. اینکه پرسپولیس 
با تفکرات برتر مربیان و غیرت بازیکنان،  موفق به کسب نتایج 
اما  خیره کننده و کسب قهرمانی شده است، شکی نیست، 
انجام  اینکه در مورد چرایی این قضایا شفاف سازی درستی 
نشده، بیشترین ضربه را به باشگاهی زده است که از پتانسیل 
ویژه ای برای کسب افتخارات در ایران و آسیا برخودار است. 
قدر مسلم اینکه باید از پرسپولیس برای تداوم موفقیت هایش 

به شکل صحیحی صیانت کرد. 

حال و هوایی که به رنگ قهرمانی نیست
باشگاه  حوش  و  حول  اخیر  روزهای  و  هفته ها  در  آنچه 
شانس  نیست.  قهرمانی  رنگ  به  می شود،  دیده  پرسپولیس 
بزرگ این تیم تعطیلات نسبتا طولانی نیم فصل است که 
به آنان فرصت ریکاوری مجدد را می دهد. باید دید سرنوشت 
نیمکت این تیم چه خواهد شد؟ این روزها صحبت از بازگشت 
مردی است که  توانسته است اعتماد حداکثری هواداران را 
به خود جلب کند. مرد مورد وثوقی که بودنش نشانه قهرمانی 
است. به هرحال پرسپولیس برای ماندن در کورس قهرمانی 
باید دقایق و لحظات پیش رو را غنیمت شمرده و تکلیف خود 
را برای ادامه فصل مشخص نماید. در غیر این صورت رقیبان 

برای بازگشت آنان لحظه ای درنگ نخواهند کرد.

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای )شماره 200/م ع/1402(
شرکت آب و فاضلاب استان البرز درنظر دارد اجرای عملیات احداث مخزن هوایی 100 متر مکعبی به همراه فونداسیون روستای سنقر آباد چهارباغ را از محل اعتبارات طرحهای عمرانی و از طریق مناقصه عمومی 
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 برآورد پروژه, مدت اجرای پروژه , نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار : برآورد براساس فهرست بهاء ابنیه و انتقال و توزیع آب روستایی  سال 1402, مبلغ 28.897.597.056 ریال و مدت اجرای کار
 5 )پنج( ماه و مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار 1.444.879.853 ریال بصورت یکی از تضامین ذکر شده در آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره 123402/ت 50659/هـ مورخ 94/09/22 می باشد.

مهلت تحویل اسناد مناقصه : مناقصه گران علاوه بر بارگذاری فایلهای PDFتا ساعت 9 روز سه شنبه مورخ 1402/11/10, موظف به ارائه اصل تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار در پاکت لاک و مهر شده تا ساعت 
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روزنامه

77 فرهنگ
خواند را  قانون«  »کتاب  عقیلی  ابوطالب؛سالار  سعید  کارگردانی  به 

مجموعه رئالیتی شو »کتاب قانون« به کارگردانی سعید ابوطالب و خوانندگی سالار عقیلی از شامگاه سه شنبه نوزدهم دی از 
شبکه یک سیما روی آنتن می رود. این رئالیتی شو روزهای فرد ساعت ۱۹ پخش و ساعت ۲۳ بازپخش می شود.در این رئالیتی شو 
فضای مجلس شورای اسلامی شبیه سازی شده است و شرکت کنندگان موضوعات مهم روز را به عنوان طرح یا لایحه بررسی و 
درباره آن صحبت می کنند.

شماره 1475 -چهارشنبه 20 دی 1402

جنایتو
مکافات

اثر  مکافات«  و  »جنایت  کتاب 
نویسندهٔ  داستایوسکى«  »فئودور 
زمرهٔ  در  که  است  روسی  شهیر 
به  ادبیات  تاریخ  آثار  مهم ترین 
حساب می آید. داستایوسکى جنایت 
نوشت.  سالِ 1866  در  را  مکافات  و 
در  آن،  نگارشِ  از  پیش  سال  هفت 
برادرش،  به  اى  نامه  در  سالِ 1859، 

گفته بود طرحِ این داستان را در زندان ریخته، در دورانى که »با درد و دریغ و سرخوردگى« 
روزگار مى گذراند. او این اثر را »اقرارنامه  ای در شکلِ رمان« خوانده بود و گفته بود قصد 
دارد آن را با »خونِ دل« بنویسد.جنایت و مکافات ترکیبی است از رمانی روانشناختی، 
کشف و شهود، رمانی شخصیت محور، رمانی فلسفی و تفکرات مختلف. گویی نویسنده 
می خواهد بگوید که دنیا بی معنی و هم پر است از بی عدالتی، استثمار و دیگر نابرابری ها.

معرفی کتاب

راهبو
اسلحه

فیلم »راهب و اسلحه« ساخته پائو 
جشنواره  در  که  دورجی  چویینگ 
تورنتو و تلوراید حضور دارد، ساخته 
»لونانا:  با  که  است  دورجی  جدید 
گاومیشی در کلاس درس« نامزدی 
اسکار را کسب کرده بود. بازیگران 
اصلی این فیلم  تاندین وانگچوک، 
فوبز  تاندین  و  اینهورن  هری 
می باشند. انتشار این فیلم برای 20 بهمن 9 فوریه 2024 برنامه ریزی شده است. 
راهب و اسلحه پس از نمایش موفقیت آمیز در جشنواره های فیلم تلوراید و تورنتو، 
مورد توجه قرار گرفت. مدرنیزاسیون از راه رسیده و بوتان آخرین کشور جهان است 
که به اینترنت و تلویزیون وصل شده و اکنون بزرگترین تغییر همه دموکراسی 

است و در این میان لامایی به دلیلی نامشخص در جستجوی یک تفنگ است. 

معرفی فیلم

اعضای شورای شعر وزارت فرهنگ و ارشاد 
وزیر  اسماعیلی«  »محمدمهدی  با  اسلامی 
فرهنگ و ارشاد اسلامی عصر روز دوشنبه در 

محل وزارت فرهنگ دیدار کردند.
به گزارش دنیای هوادار؛ در این جلسه یاسر 
احمدوند معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ 
علی محمد  فیض،  ناصر  اسلامی،  ارشاد  و 
مؤدب، علیرضا قزوه، نغمه مستشار نظامی، 
حضور  بیابانکی  سعید  و  پور  عرفان  میلاد 

داشتند.
در پایان این دیدار نیز احکام انتصاب اعضا 
توسط محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ 
شد.یادآور  اهدا  آنان  به  اسلامی  ارشاد  و 
و  فرهنگ  وزیر  این  از  پیش  می شود، 
علیرضا  جداگانه  احکامی  در  اسلامی  ارشاد 
قزوه، مرتضی امیری اسفندقه، ناصر فیض، 
محمدمهدی سیار، میلاد عرفان پور، سعید 
بیابانکی، نغمه مستشار نظامی و علی محمد 

مؤدب را به عنوان اعضای شورای شعر وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی را منصوب کرده بود.
فرهنگ  مدیرکل  انصاری«  جابری  »سعید 
پیام  در  نیز  البرز  استان  اسلامی  ارشاد  و 
نظامی  مستشار  خانم  به  خطاب  تبریکی 
»نغمه  دکتر  خانم  سرکار  داشت:  اظهار 
به  را  انتصاب سرکارعالی  نظامی«  مستشار 
و  فرهنگ  وزارت  شعر  شورای  عضو  عنوان 
ارشاد اسلامی و همچنین عضو هیئت علمی 
هجدهمین جشنواره بین المللی شعر فجر از 
سوی وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی 
که  برای شما  و  می نمایم  عرض  تبریک  را 
از مفاخر شعر و هنر استان البرز محسوب 
می شوید توفیقات روزافزون از درگاه الهی 

خواستارم.

اهدای احکام انتصاب اعضای شورای شعر وزارت ارشاد
توسط وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی انجام شد 

گزارش

 

در حاشیه

 بازیگر فیلم معروف 
متهم به تجاوز شد

طلای  نخل  برنده  فیلم  بازیگر  تیس«  »ساموئل 
»آناتومی یک سقوط« که در جوایز اسکار نیز حاضر 

است به تجاوز متهم شد.
بازیگر و کارگردان که در فیلم »آناتومی یک  این 
به تجاوز  بر عهده داشت  را  سقوط« نقش همسر 
فیلم دیگری متهم شده  جنسی در حین ساخت 
کارگردانی  حال  در  که  تیس«  است.»ساموئل 
سومین فیلم خود با عنوان »قسم می خورم« بود، 
پس از اینکه یکی از اعضای گروه ادعا کرد که توسط 
او مورد تجاوز جنسی قرار گرفته از کارگردانی این 
فیلم حذف شد. در گزارشی که روزنامه فرانسوی 
لیبراسیون منتشر کرده، این حادثه که مورد ادعا 
هست، در جولای ۲۰۲۳ پس از یک مهمانی در یک 
این در حالی است که ساموئل  داد،  آپارتمان رخ 

تیس این ادعا را رد کرده است.
»کارولین بونمار« تهیه کننده این فیلم نیز اعلام 
کرده که فردی را برای انجام تحقیقات رسمی در 
این باره استخدام کرده است، با این حال »ساموئل 

تیس« از راه دور به کارگردانی ادامه داده است.
ادعا  همچنین  گزارشی در مجله »تلراما« فرانسه 
تجاوز  به  متهم  را  »تیس«  که  فردی  که  می کند 
شکایتی  و  شده  خارج  فیلم  تولید  تیم  از  کرده، 
حال  این  با  است،  کرده  ارائه  مقامات  به  رسمی 
وکیل »تیس« در بیانیه ای گفته است که پلیس 
به موکلش مراجعه نکرده و به هیچ جرمی متهم 
نشده است.در درام دادگاهی »آناتومی یک سقوط«، 
تیس در نقش شوهر شخصیت »ساندرا هولر« که 
به دلیل قتل او محاکمه می شود، بازی می کند. 
این فیلم برنده نخل طلای جشنواره فیلم کن سال 
مهم  جایزه  دو  برنده  هفته  آخر  در  و  گذشته شد 
گلدن گلوب برای بهترین فیلمنامه و بهترین فیلم 
غیرانگلیسی زبان شد. »ژوستین تریه« نویسنده و 
کارگردان در طول دو سخنرانی خود در جوایز گلدن 
گلوب از اکثر بازیگران تشکر کرد اما به »ساموئل 

تیس« اشاره  ای نکرد.

حضور »تنگه« در داکا
مقداد  کارگردانی  و  به نویسندگی  »تنگه«  کوتاه  فیلم 
ایران  جوانان  سینمای  انجمن  تولیدات  از  و  جلالی 
جشنواره  دوره  دومین  و  بیست  به  شاهرود،  دفتر   –
بین المللی فیلم داکا راه یافت.»تنگه« با تکیه بر رئالیسم 
جادویی، روایت گر داستان دو پسر نوجوان است که از 
راهی غیر معمول برای رسیدن به ثروت تلاش می کنند. 
این اثر پیش از این، تجربه حضور در چهل و پنجمین 
یکمین  و  چهل  مسکو،  فیلم  بین المللی  جشنواره 
جشنواره بین المللی فیلم فلیکرز رودآیلند آمریکا، هفتاد 
ایتالیا و  فیلم سالرنو  بین المللی  و هفتمین جشنواره 
مستقل  فیلم  بین المللی  جشنواره  دومین  و  بیست 
رم را پشت سر گذاشته و به عنوان نامزد بهترین فیلم 
کوتاه سال از بیست و دومین دوره جوایز سینمایی و 
تلویزیونی دنیای تصویر جشن حافظ برگزیده شده است.
نیکان  ابراهیمی و  آذرخش، سینا  بابک کریمی، صمد 

جعفرآقایی بازیگران این فیلم کوتاه هستند.

 رضا عطاران با»روشن«
 به عمان رفت

در  عطاران  رضا  حضور  با  »روشن«  سینمایی  فیلم 
»رقص  کوتاه  فیلم های  و  درآمد  نمایش  به  عمان 
گرگ« و »تنگه« به جشنواره های داکا و فلکلور هند 
راه پیدا کردند.فیلم سینمایی »روشن« به کارگردانی 
و تهیه کنندگی روح الله حجازی، با حضور رضا عطاران 
در شهر مسقط نمایش داده شد. این مراسم با حضور 
و  تهیه کننده  حجازی  روح الله  و  بازیگر  عطاران  رضا 
کارگردان فیلم »روشن« با حمایت عمان ایر و آژانس 
سفیرالسلام برگزار شد.این فیلم، دومین فیلم ایرانی 
سینما  در  بازیگرش  و  کارگردان  حضور  با  که  است 
سینه پلیس شهر مسقط برای ایرانیان به نمایش درآمد.

فیلم جدید »مارتین اسکورسیزی« درباره زندگی عیسی مسیح )ع( ۸۰ دقیقه است 
و هدف از ساخت آن از بین بردن حس تداعی های منفی است.

در حالی که مارتین اسکورسیزی در حال جشن گرفتن موفقیت های جدیدترین 
همین  در  است،  سینمایی  جوایز  فصل  در  کامل«  ماه  »قاتلان  فیلمش 

از  اقتباس  با  به فیلم بعدی اش است که  حال در حال شکل دادن 
می شود.  ساخته  عیسی«  »زندگی  عنوان  با  اندو  کتاب شوساکو 

اندو نویسنده کتاب »سکوت« هم بود که اسکورسیزی فیلمی 
سال  در  درایور  آدام  و  گارفیلد  اندرو  بازی  با  را  نام  همین  با 
۲۰۱۶ با اقتباس از آن ساخت.اسکورسیزی در مصاحبه ای جدید 
او که مذهبی  با لس آنجلس تایمز فاش کرد که فیلم بعدی 
است بیشتر در زمان حال می گذرد. اما گفته شده اسکورسیزی 

نمی خواهد در یک دوره معین حبس شود، زیرا قصدش این است 
لس آنجلس  باشد.همچنین  بی انتها  احساسی  برای  فیلمش  که 

تایمز نوشته فیلم بعدی او حدود ۸۰ دقیقه خواهد بود، 
که کاملًا با فیلم های قبلی اسکورسیزی از نظر 

کامل«  ماه  »قاتلان  است.  متفاوت  زمانی 
همچنین  است.  دقیقه ای   ۲۰۶ فیلم  یک 
گفته شده »زندگی عیسی« بر آموزه های 
اصلی عیسی مسیح متمرکز است و بدون 
می پردازد. وی  اصول  بررسی  به  تبلیغ 
اسکورسیزی به این نشریه گفته است: 
تا  کنم  پیدا  جدیدی  راه  تا  تلاشم  در 

از مذهب  این فیلم نشان دهم. در حال حاضر شاید خیلی ها  را در  زندگی وی 
اولیه اشتباه نبوده است. می خواهم برگردیم و  انگیزه های  فاصله گرفته باشند، 
فقط به ریشه مذهب فکر کنیم، شاید برخی خوششان نیاید اما ممکن است در 
نحوه زندگی برخی هم تفاوت ایجاد کند، بیخود آن را رد نکنید! به عنوان فردی 
که چند روز دیگر ۸۱ ساله می شود، این را می گویم.اسکورسیزی نگارش 
فیلمنامه فیلم عیسی را با کنت جونز منتقد و فیلمساز به پایان رسانده 
است و می خواهد فیلمبرداری این فیلم را اواخر امسال شروع کند.در 
همین حال، وضعیت فیلم دیگر اسکورسیزی که با اقتباس از کتاب 
غیرداستانی دیوید گران با عنوان »شرط بندی: داستان کشتی غرق 
شده، شورش و قتل« با بازی لئوناردو دی کاپریو ساخته می شود، 
مشخص نیست. اپل ساخت این فیلم را تابستان ۲۰۲۲ اعلام کرد، 
اما هنوز تولیدش شروع نشده است.پاییز امسال اسکورسیزی در یک 
به خودش  کم  یک  بندی«  »شرط  برای ساخت  بود  گفته  مصاحبه 
استراحت می دهد و نیاز دارد کمی بیرون و در جمع 
همکاران باشد. وی گفته بود شاید آن فیلم را 
به صورت مشترک کارگردانی کند، همه چیز 
به چگونگی جمع کردن فیلمنامه بستگی 
در  نامزدی  ماه کامل« که ۷  دارد.»قاتلان 
بود، یک  جوایز گلدن گلوب کسب کرده 
در  گلدستون  لیلی  بازی  برای  را  جایزه 
نقش مولی کایل کسب کرد اسکورسیزی 

هم در مراسم حضور داشت.

با هدف بازگشت به ریشه های مذهب؛

اسکورسیزی کوتاه ترین فیلمش را می سازد
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